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Päevakorras:

1. Antsla linna ruumikava tutvustus

Ettekandega esinesid Keiti Kljavin ja Johanna Pirrus Linnalabor OÜ-st, andsid ülevaate 
dokumendist ANTSLA RUUMIKAVA (antud protokolli lisana) ning tutvustasid tööprotsessi.
Keiti Kljavin lisas, et tööprotsessist võivad välja kasvada uued prioriteedid ja väljakutsed. 
Ruumikava ei ole seadusandlik dokument, nagu arengukava või üldplaneering, vaid on dokument, 
mis lubab teistsugust lähenemist ja on pigem seadusandlikele dokumentidele sisendiks.

Millele tähelepanu pöörata linnaruumi kujundamisel:
- oluline on pakkuda tegevusi avalikus ruumis, sest igasugune mõnus olemine on tingitud sellest, 
milliseks avalik ruum kujundatud on, see tekitab „kodu tunnet”;
- (keskusala 1- kesklinn) kui teenused kolivad ühest kohast teise (nt Antsla Tarbijate Ühistu 
kauplused uude hoonesse), siis tuleb mõelda, mis saab vanadest hoonetest, milliseid teenuseid 
hakata pakkuma vanades hoonetes?
Kasuks tuleb hea koostöö Antsla vallavalitsuse ja Antsla Tarbijate Ühistu vahel ruumide 
kasutamise osas. Kas nendesse ruumidesse tulevad noortekeskuse laiendus, muuseum vm.  
Tühjaks jäänud ruumid/hooned on potentsiaalne risk piirkonna hääbumisele. Praegu on sama 
olukord raudteejaama ja turu ümbrus (keskusala 3);



- luua ühendused erinevate keskusalade vahel (ühesugune sillutis, ühesugune inventar);
- rõhku tuleb panna pisidetailidele- äärekivid madalaks, kuna eakamad inimesed liiguvad 
rulaatoriga või noored ruladega;
- maastikuarhitekt soovitas pöörata tähelepanu Nässmõisa järve ümbruse arendamisele 
(ajaveetmiskoht, promenaad, puhkeala), veekogud on tõmbekoht inimestele ka väljaspoolt Antslat;
Nässmõisa järve ääre korrastamise võiks delegeerida nt inimeste grupile, kes on huvitatud, et see 
oleks korras.
- Keeritiigi ümbrust arendada edasi;
- olemasoleva „augu” kaasajastamine nt istumistrepistik mäe külgedele, see on oluline koht kuna 
asub kahe keskusala vahel;
- tegevusruumide ja tegevustaskute loomine nt „kuuseplatsil” võiks asuda väliala-tegevusala 
noortele;
- sõiduteega paralleelselt võiksid olla taskud autode parkimiseks, see rahustab ka liiklust;
- investeering või pargi uuendamine kesklinnas rikastab ka maaomaniku maa väärtust;
- parkide ja jalgteede uuendamine annab linnaruumile väga palju juurde;
- ajutiste ruumiliste olukordade katsetamine enne projekteerima asumist on odavam lahendus ja 
selgitab välja, kas see hakkab toimima, kas selle järele on vajadus; 
- Keeritiigi park ja kooli ümbrus võiks olla ühine ruum (keskusala 2). Koolibuss võiks peatuda 
vallamaja juures ja lapsed võiksid kooli minna üle mäe jalgsi. Laste kooli juurde viimisel autoga ja
lastele järele minnes võtame lastelt ära koolitee. Laste „peale” ja „maha laadimiskohti” võiks olla 
kolm, toodud ära ANTSLA RUUMIKAVAS.
- kaasava eelarve juures mõelge võimalusele nt 3. aastat arendada üht objekti nt eelkooliealiste 
laste väliruumi võimaluste arendamisega. Kui inimesed tulevad mingi ideega, siis aidake tal 
mõelda, kuidas seda ideed oleks võimalik ellu viia;
- Antsla linnaruumi eelis suurte linnade ees ongi see, et igas eas inimestel on võimalus liikuda 
jalgsi või abivahendiga erinevate keskusalade vahel.

Raivo Vallner: Olen kogu aeg olnud mures Antsla kesklinna väljaku kujundamise pärast. Peale 
Maanteeameti projekti jätkuvad transiitveod läbi kesklinna, kuigi võiks suunata ümber linna. Mis 
keskväljaku kujundamisest me räägime. Raske põllumajandustehnika - kombainid, 
sõnnikukoormad hakkavad läbima Antsla kesklinna, kas ei oleks pidanud sellele olukorrale teist 
lahendust leidma. Seda on võimalik lahendada läbi planeeringute. Hetkel ei ole kesklinnas ohutus 
tagatud.

Keiti Kljavin: See on väikeste linnade/asulate õnnetus, et keskust läbib riigi maantee. Kui riik on 
niimoodi otsustanud, et linna läbib riigi maantee, siis kohalikud omavalitsused on lihtsalt 
väiksemal jõupositsioonil ja midagi pole teha.
Aitab ainult see, kui tuua kesklinna muid tegevusi, mis muudab keskkonna selliseks, et linna 
läbivad masinad sõidavad aeglasemalt. 

Kurmet Müürsepp: Antsla tekkiski ajalooliselt transiittee (raudtee) kõrvale. Rongid enam ei käi. 
Aga sõiduteed kujunesid välja peale sõda.
Ringteed on juba kaua oodatud.
Tegelikult on see hea, et Antsla linna läbib riigi maantee, meie ise oma rahadega ei oleks suutnud 
seda projekti rahastada.
Antsla üldplaneeringus on tööstusalad (Maratinurga ja Kobela) viidud linnast võimalikult kaugele, 
et transiitliiklus ei peaks Antsla linna läbima.

Keiti Kljavin: Antsla kesklinna lahendused leida eskiiskonkursi kaudu, „Hea avalik ruum” 
kampaania käigus. 



Toimus arutelu, kuidas süvendada lastes ja lapsevanemates harjumust mitte sõita autoga koolimaja 
ette, vaid peatuda vallamaja juurde loodavas peatumiskohas või Antsla Gümnaasiumi võimla 
juurde loodavas peatumiskohas, et lapsed saaksid kooli jalutada. 
Küsimustik laste seas, kuidas ja millist teed mööda nad sooviksid kooli tulla.
Lapsed saaksid ka kodus rääkida, et on võimalus kooli minna rulaga, talvel suuskadega. Hetkel 
käivad paljud noored kooli jalgratastega. Muutused on võimalikud, kuna noored muutuvad üha 
keskkonnateadlikumaks, aga selleks tuleb luua head tingimused ohutult liikumiseks kooli suunas.

Leiti, et eeskuju lastele harjumuste muutmisel peaksid näitama ka õpetajad.

Keiti Kljavin: Oluline on et ruum on aeglane, oluline on hoida järjepidevust ja oluline on 
kogukonda teavitada, et kohalikul omavalitsusel on linnaruumi kujundamisel plaan. 

Avo Kirsbaum: Esimene samm on Antsla keskväljaku ideekonkurss, 2020. aasta eelarves vahendid
olemas. Järgmiseks on noortekeskuse ruumide laienemise küsimus ja Antsla Linnaraamatukogu 
ruumide küsimuse lahendamine, kas Antsla Linnaraamatukogu kolib F.R.Kreutzwaldi tn 1 hoonest
välja Antsla Tarbijate Ühistu ruumidesse.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Jarek Jõela Helle Savi
arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees volikogu sekretär-registripidaja


